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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ PRACOVNÍ SKUPINY MAP IV ORP JIHLAVA: 
Pracovní skupina pro financování 

 
v rámci projektu MAP IV ORP Jihlava 

 reg. č. CZ.02.02.XX/00/23_017/0008571 
 
Datum: pondělí 10.02. 2025, od 14:00 do 16:00 hodin 
Místo: Magistrát města Jihlava, Odbor OŠKT zasedací sál v přízemí domu U Mincovny 6, 
586 01 Jihlava  
Účast:  
4 členů PS: Mgr. Jana Nováková Hotařová, Mgr. Jaroslava Němcová, Mgr. Vladimír Nekvinda, 
Bc. Hana Krejčová. 
2 členové RT: Ing. Lucie Koumarová, Ilona Zelníčková 
Viz. prezenční listina 
 
Omluveni 2 členové PS: Ing. Iveta Částková, Ing. Tomáš Burian 

 

 

1. Úvod, přivítání 

 
Jednání bylo zahájeno ve 14:00 hodin. Koordinátorka Ilona Zelníčková přivítala přítomné a 
upozornila, že ze setkání Pracovní skupiny pro financování (PS) bude pořizován zvukový 
záznam pro potřeby zpracování zápisu.  
Koordinátorka dále informovala členy PS, že se zatím nepodařilo dohodnout prezentaci 
Středního článku podpory (působnost Kraj Vysočina) na jednání PS. Představitelé Středního 
článku nijak nereagovali na žádost zaslanou e-mailem. Připomněla však, že účast 
představitelů Středního článku se podařilo zajistit na jednání Řídícího výboru, které bude 18. 
3. 2025 v Jihlavě, kde bude jejich prezentace.  
 

Shrnutí: Členové PS pro financování znovu potvrdili zájem o prezentaci a představení činnosti 

Středního článku podpory, který by měl poskytovat školám a jejich zřizovatelům pomoc a 

podporu, a to na jednání pracovní skupiny pro financování. Jako ideální se jeví termín 

koncem května 2025.  

Úkol pro koordinátora: Koordinátorka Ilona Zelníčková znovu osloví představitele Středního 

článku pro Kraj Vysočina s žádostí o představení aktivit v květnovém termínu. 
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2. Seznámení s výsledky sběru podnětů z terénu v rámci dotazníkového šetření – 
připomínkování a zapracování do SWOT-3 analýzy za Pracovní skupinu pro financování 

 
V rámci Home office měli členové PS možnost seznámit se s průběžnými výsledky 
evaluačního dotazníkového šetření, které se uskutečnilo od 01. 09. 2024 do 31. 12. 2024  
prostřednictvím zpětnovazebních dotazníků. Svůj názor vyjádřilo celkem 325 respondentů. 
Celkem 175 respondentů vyplnilo alespoň jednu z analyzovaných otázek (silné nebo slabé 
stránky škol). Tento podklad je jedním ze zdrojů informací do SWOT-3 analýzy. 
Projektová manažerka Lucie Koumarová představila způsob sběru informací a chválila 
vysokou návratnost vyplněných dotazníků. 
 
Usnesení: Členové pracovní skupiny pro financování berou na vědomí výsledky 
dotazníkového šetření a nemají k němu připomínky. 
Volba: pro 4 hlasy, proti 0, zdržel se 0, nepřítomen 2 
 
 
3. Schválení finální verze SWOT-3 analýzy  

 
V rámci Home office členové PS pro financování dostali k prostudování a připomínkování 
finální verzi SWOT-3 analýzy, která byla revidována na základě připomínek pracovních 
skupin, evaluace a šetření Karty škol. V následné diskusi nepožadovali členové PS žádné 
změny ani úpravy.  
Členové PS dále rozřadili jednotlivé body do povinných/klíčových témat: 1. Podpora 
moderních didaktických forem vedoucích k rozvoji klíčových kompetencí. 2. Rozvoj 
potenciálu každého žáka, zejména žáků se sociálním a jiným znevýhodněním. 3. Podpora 
pedagogických a didaktických kompetencí pracovníků ve vzdělávání a podpory 
managementu třídních kolektivů. 
 
Usnesení: Členové pracovní skupiny pro financování souhlasí se zrevidovaným, finálním 
zněním aktuální verze SWOT-3 analýzy.  
Volba: pro 4 hlasy, proti 0, zdržel se 0, nepřítomen 2 
 
 
4. Připomínkování a aktualizace návrhu priorit a cílů, které budou sloužit jako podklad 

pro finální strategický dokument  
 
Projektová manažerka Ing. Lucie Koumarová představila, jak dokument aktualizace SR MAP 
vznikal, z čeho vychází, jak je koncipován a k čemu slouží. Členové PS pro financování měli 
možnost se s materiálem seznámit v rámci Home office a připomínkovat jej.  
Z následné diskuse vyplynulo: 

- Vedoucí pracovní skupiny Mgr. Jana Nováková Hotařová doporučila v souvislosti 
s novým RVP doplnit v celém dokumentu přesnější znění gramotností nově na: 
Podpora čtenářské a pisatelské gramotnosti. Podpora logicko-matematické 
gramotnosti. 

- Mgr. Nekvinda, Mgr. Nováková Hotařová navrhli a další členové PS se shodli, že 
doplní bod v 2.2. Popis cíle na: Cílem je podpořit žáky 1. ročníků v jejich adaptaci na 
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školní prostředí a spolupráci učitel a asistent pedagoga v prostředí rané adaptace na 
školu.  
Příčiny: rodiče nejsou připraveni na nástup dětí do školy; změny v odkladech povinné 
školní docházky; vysoký počet dětí ve třídách; nutnost asistenta pedagoga již 
v prvních třídách; rozdílné kvality asistentů pedagoga. 

- Dále se členové shodli na tom, že doplní v bodu 3.1 Popis cíle: Zaměřit se na 
zabezpečení právní podpory ředitelům. 
Příčiny: školy platí velké finance za právní poradenství; potřeba stále častější 
konzultace právních otázek. 

 
Usnesení: Pracovní skupina pro financování souhlasí s jednotlivými připomínkami. Další 
nastavení priorit a cílů považuje za dostačující. 
Volba: Pro 4 hlasy, proti 0, zdržel se 0, nepřítomen 2 
 
 
5. Aktuální možnosti externího financování škol s ohledem na region – sdílená tabulka 
 
Koordinátorka Ilona Zelníčková a vedoucí PS Mgr. Jana Nováková Hotařová upozornily na 
potřebu aktivně přistupovat k plnění sdílené tabulky možností externího financování škol. 
Zatím se neplní tak rychle, jak by bylo třeba.  
 
Jedná se o živý dokument, který se bude průběžně doplňovat po celé období MAP IV. 
Nicméně první výstup by měl být na Řídícím výboru již 18. března.  
Dokument bude posléze hlavním výstupem pracovní skupiny, ze kterého školy v rámci celého 
území budou mít možnost čerpat informace o možnostech financování svých projektů.  
 
Členové PS se dohodli na tom, že si nebudu rozdělovat jednotlivé oblasti a tabulku budou 
vyplňovat podle toho, která oblast je jim blízká a o které mají přehled či s ní mají předchozí 
zkušenosti. Součástí tabulky kromě např. programů OP JAK, IROP atp. jsou i programy, které 
nabízejí různé nadace. 
 
Úkol pro členy PS: Členové pracovní skupiny budou do konce února aktivně vyplňovat 
sdílenou tabulku tak, aby mohl být první výstup prezentován před Řídícím výborem 18. 
března. 
 
 
6. Jaké jsou možnosti financování venkovních přírodních učeben? 
 
Koordinátorka Ilona Zelníčková nastínila, že v rámci pravidelné aktualizace tabulkové části 
investičních priorit se ukázalo, že školy mají velký zájem o vybudování přírodních venkovních 
učeben. Z toho pramení dotaz pro členy PS, aby popřemýšleli nad tím, zda jsou aktuálně 
nějaké možnosti externího financování těchto projektů. 
Mgr. Nekvida: Tuto oblast také aktuálně řešíme, ale prozatím jsme neobjevili žádné možnosti 
externího financování. 
Ing. Koumarová: Pro mimojihlavské by byly možnosti v rámci MAS. V minulosti 
s financováním pomáhaly některé nadace. 
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Úkol: Členové PS pověřili Ing. Tomáše Buriana, aby do příštího (květnového) setkání prověřil 
možnost financování venkovních učeben prostřednictvím nadací. 
 
 
7. Termíny dalšího jednání PS: 
Online březen/duben 
Prezenčně 26. 5. 2025 od 14:00, zasedací místnost OŠKT, U Mincovny 6, Jihlava 
 
 
8. Diskuse 
 
Z další diskuse v rámci jednání PS vyplynulo, že ředitele škol i mnohé zřizovatele trápí nový 
systém financování nepedagogických pracovníků ve školství, který má začít platit od 1.9. 
2025. Členové PS pro financování se shodli na tom, že změny přicházejí velmi narychlo a 
nejsou dostatečně komunikované. 
Bc. Hana Krejčová: Je kolem toho stále mnoho nevyřešených otazníků. Je to nepřehledné i 
pro nás zřizovatele. Problematické to vidím hlavně u malých škol na venkově.  
 
 
Jednání Pracovní skupiny pro financování skončilo v 16:00 hodin. 
 
 
 
 
Zapsala: 
Mgr. Jana Nováková Hotařová, vedoucí pracovní skupiny pro financování 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Příloha: 
Revidovaná finální verze SWOT 3 analýzy 
Připomínkování a aktualizace návrhu priorit a cílů, které budou sloužit jako podklad pro 
finální strategický dokument 
Prezenční listina 
 


